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De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de Drept a Universitații

București | Oana Alexandra Chivu, a cincea admisa în 2020: Ma îndrept spre

magistratura, gândindu-ma deopotriva la profesia de judecator și la cea de procuror.

Avocatura are ceva aparte, îmbina mai mult viața sociala cu cea profesionala

Oana Alexandra Chivu face parte din generația tinerilor care au dat admitere la facultate în perioada în

care pandemia atinsese un nivel maxim, iar lumea era supusa unor restricții majore pentru evitarea

creșterii și mai mult a numarului celor infectați cu SARS CoV-2. A susținut examenul în 2020, iar pe lânga

stresul firesc al unui astfel de concurs a trebuit sa treaca și peste cel generat de condițiile speciale în care s-a

desfasurat admiterea. Cu toate acestea, a reușit sa obțina un punctaj foarte bun, fiind admisa pe locul cinci. 

„Punctajul pe care l-am obținut la admitere a fost 81, un punctaj satisfacator având în vedere atât dificultatea

subiectelor, precum și discrepanța dintre punctajele anului 2020 și cele din anii trecuți. Punând deoparte aceste

statistici, pentru mine a fost un punctaj care m-a ajutat sa îmi îndeplinesc dorința de a intra la Facultatea de Drept,

fapt care conta în principal. Faptul ca am intrat printre primele persoane la aceasta facultate nu ma diferențiaza în

realitate cu nimic de colegii mei, însa acest lucru mi-a dat mai multa încredere în mine și m-a motivat sa ma

autodepașesc constant”, menționeaza tânara.

Abia dupa admitere a început cu adevarat greul, iar cel mai important obstacol pe care a trebuit sa-l depașeasca a

fost prima sesiune. Pentru un student care nu a participat fizic la cursuri nici macar o ora, este foarte greu de intrat

în atmosfera de examen și de depașit anumite bariere care apar inevitabil atunci când învațamântul se desfașorara

exclusiv online.

„Prima sesiune a fost ceva ce nu mai experimentasem pâna atunci, o adevarata provocare pentru mine. Am trecut

prin mult stres și oboseala, însa am ajuns la finalul sesiunii fara restanțe, având de la rezultate foarte bune, la unele

doar puțin peste trecere. Nu am fost dezamagita de acele rezultate, știind ca am varianta de a merge la marire, unde

nu conteaza neaparat modificarea rezultatului, ci studierea mai aprofundata a acelei materii pentru a nu ramâne cu

lacune în anii urmatori. În sesiunile viitoare mi-am propus sa preiau obiceiurile bune pe care le-am avut în prima

sesiune, cele care m-au ajutat sa ma concentrez mai mult, sa învaț eficient, dar și sa învaț din greșelile mele, cele

care mi-au îngreunat parcursul”, precizeaza Oana.

Referindu-se la experiența sa de student, tânara face trimitere la condițiile speciale în care s-a derulat primul sau an

de studiu. „Luând în considerare situația epidemiologica și faptul ca nu am fost niciodata fizic la facultate, nu pot

afirma ca experiența studenției este așa cum mi-am imaginat sau mi-am dorit. Cu toate acestea, am gasit modalitați

prin care sa traiesc viața de student, în complexitatea sa sociala și academica, cât de placut posibil, cunoscându-mi

o parte din colegi și petrecând timp cu aceștia și fizic. Experiența unei pandemii nu este, însa, deloc ușoara, din

cauza acestui fapt, trecerea de la liceu la facultate fiind una destul de brusca. Am avut numeroase momente, mai

ales în primul semestru, în care schimbarea de mediu mi se parea ciudata, fapt ce ma determina sa-mi doresc sa ma
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întorc în cadrul care îmi era familiar. Cu timpul m-am obișnuit și m-am adaptat, dându-mi seama ca schimbarile nu

reprezinta un factor negativ, ci îmi ofera o deschidere spre noi oportunitați”, povestește studenta.

 

Descopera oportunitațile de recrutare de pe LegiTeam! GRATUIT.

 

  

 

„E important sa ramâi focusat pe tine și pe scopul pe care îl ai”

Oana a visat de mica sa dezvolte o cariera în domeniul juridic. A renunțat pentru un timp la acest vis și a optat

pentru profilul real (matematica-informatica, intensiv informatica), atunci când a ales liceul pe care sa-l urmeze.

La finalul clasei a XI-a și-a dat seama ca își dorește sa urmeze Facultatea de Drept din cadrul Universitații din

București, așa ca a decis sa se pregateasca pentru admitere. „Am decis sa fiu sincera cu mine și sa urmez un drum

pe care îl doresc cu adevarat. Pregatirile pentru admitere le-am început în clasa a XII-a ”, își amintește tânara.

Oana a studiat la Colegiul Național ,,Vasile Alecsandri” din Galați, un liceu cunoscut pentru rezultatele bune pe

care le obțin elevii sai atât la olimpiade și concursuri, cât și dupa terminarea liceului.

„Strictețea și rigurozitatea profesorilor de aici m-au pregatit, fara doar și poate, pentru cerințele Facultații de Drept,

chiar remarcând o dinamica asemanatoare a celei din liceu cu cea din facultate. Cu toate acestea, liceul pentru

mine a însemnat mult mai mult, mai ales în plan social și emoțional. Am ramas cu amintiri unice, cu prieteni pe

viața, mi-am format personalitatea și, cu ajutorul liceului, am trecut prin adolescența în cel mai frumos mod

posibil. Faptul ca am încercat sa ma implic în activitați diverse m-a ajutat sa învaț multe lucruri, sa îmi dezvolt

gândirea și sa evoluez în plan personal. Așadar, sunt foarte mulțumita de experiența liceului și, nu de puține ori,

ma gândesc la aceasta”, povestește studenta.

Ea are și un sfat pentru cei care iau în calcul admiterea la o facultate de drept, îndemnându-i sa fie atenți la

rezolvare, sa se foloseasca atât de logica, cât și de intuiție în rezolvarea subiectelor. „Dupa intrarea la facultatea,

cred ca cele mai importante sfaturi pentru o persoana ar fi acelea de a avea încredere în capacitatea și inteligența

sa, în puterea sa de munca, de a nu se desconsidera sau de a-i cataloga pe cei din jurul sau superiori sieși. Este

foarte important sa ramâi focusat atât pe tine, cât și pe scopul pe care îl ai, pe ceea ce vrei sa realizezi”, nuanțeaza

tânara.

Având în vedere ca abia încheie anul întâi de facultate, Oana nu a avut ocazia, pâna acum, de a efectua un stagiu

de practica la o casa de avocatura. O astfel de experiența face parte din planurile sale imediate. Totuși, spune ca are

o anumita parere despre cum e profesia de avocat și abia așteapta sa o compare cu ceea ce va experimenta.
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În ceea ce privește o decizie luata în legatura cu viitoarea profesie, tânara considera ca este prea timpuriu sa se

pronunțe, în condițiile în care nu a descoperit toate ramurile Dreptului sau toate materiile care pot fi studiate.

„Sa fiu complet sincera, sunt nespus de curioasa în privința Dreptului penal, urmând sa fac o comparație între

aceasta ramura și cele descoperite în primul an de studiu. Din punctul în care ma aflu în parcurgerea facultații, ma

îndrept spre magistratura, gândindu-ma deopotriva la profesia de judecator și la cea de procuror. Cu toate acestea,

avocatura mi se pare ca are ceva aparte, ca îmbina mai mult viața sociala cu cea profesionala. Din nou, consider ca

este devreme sa iau o decizie și îmi mențin, în continuare, opțiunile deschise, ca, pe masura ce învaț mai multe, sa

iau o decizie. În prezent, cel mai mult ma atrage cursul de civil, atât din punctul de vedere al materiei, cât și, în

principal, al modului în care profesorul îl ține. În opinia mea, civilul este pâna acum cea mai antrenanta materie,

cea care îți încearca cel mai mult cunoștințele pe care le dobândești, provocându-te sa ai o gândire logica și

etapizata, fapt generat și de dificultatea sa. Cu siguranța, un plus al cursului îl reprezinta și modul în care se

desfașoara, explicațiile de mare ajutor care ne sunt oferite, precum și atmosfera generala calda și prietenoasa”,

menționeaza Oana.

În contextul actual, nici varianta studiului în strainatate nu se afla printre opțiunile tinerei studente. Este mulțumita

cu ceea ce îi ofera o facultate din țara, prin urmare nu crede ca va lua în calcul sa plece în afara țarii.

              Oana o are ca model în viața pe nașa sa, judecator de profesie

Alegerea studierii unei facultați cu profil juridic nu a fost chiar o  întâmplare, având în vedere ca Oana are ca model în viața o persoana 

foarte apropiata ei și care este de profesie judecator.

 

„În ciuda personalitaților din domeniul juridic pe care le urmaresc și  le admir, consider ca cel mai bun model pentru o persoana este

cineva  cât mai apropiat și mai cunoscut. În cazul meu, persoana pe care am  admirat-o înca de mica, cea care m-a determinat sa dau la

Drept și sa ma  îndrept spre o cariera în magistratura este nașa mea, fiind chiar ea  judecatoare. Prezența sa în viața mea a avut o

influența destul de mare  asupra deciziilor mele în viața și aspirațiilor mele, motivându-ma sa  îmi construiesc la rândul meu o cariera,

sa devin un jurist împlinit  atât în plan profesional, cât și în plan personal”, subliniaza tânara.

 

Pregatirea continua este cheia succesului

Studenta este convinsa ca finalizarea cu rezultate bune a unei facultați de drept reprezinta un pas important catre

cariera dorita.  Ea merge pe premisa ca munca trebuie rasplatita, ca oricine obține un punctaj suficient la un

examen de intrare în profesie este îndeajuns de pregatit pentru a se integra în mediul de lucru, la fel cum și o

persoana care îndeplinește anumite cerințe de angajare trebuie sa fie apta pentru a profesa.

 În același timp, nu neaga faptul ca experiența facultații este diferita de cea a muncii, deci ca nou absolvent poți

avea unele dificultați în adaptarea la mediu.

Referindu-se la facultatea pe care o urmeaza, Oana amintește faptul ca este cunoscut faptul ca pentru o cariera în

domeniul juridic este necesara asimilarea multor informații care sa stea la baza exercitarii propriu-zise a unei

profesii de jurist. „Din aceasta perspectiva, punerea accentului pe teorie nu este neaparat un lucru negativ.

Încurajez organizarea de cât mai multe activitați care sa ofere o experiența veridica a profesarii, dar, în același

timp, consider ca nu neaparat programa, ci implicarea individuala a fiecarui student în competiții, procese simulate
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sau stagii de practica ofera o pregatire cât mai aplicata. Ceea ce ar putea face facultatea pentru a le oferi studenților

mai multe oportunitați pe piața muncii ar fi sa îi aduca mai aproape de oameni din domeniu care sa le

împartașeasca modul lor de lucru, poate anumite sfaturi pe care sa le urmeze în alegerea profesiei sau locului în

care vor munci. Acești oameni pot sa cunoasca studenții, pe unii dintre ei sa-i aiba în vedere pentru o posibila

angajare. De asemenea, ar putea fi explicata în profunzime desfașurarea examenelor de intrare în profesie, ce

trebuie urmarit pentru obținerea unui rezultat cât mai bun”, detaliaza studenta.

Este de parere ca strictețea facultații reprezinta atât un plus, cât și un minus, deoarece contribuie la formarea

studenților și la pregatirea lor pentru un mediu cât se poate de dur, dar, în același timp, presiunea constanta poate

afecta negativ sanatatea lor mentala care nu trebuie, sub nicio forma, neglijata. „Un alt plus este reprezentat și de

profesori, de cunoștințele pe care aceștia le poseda și pe care ni le transmit și noua. Acest plus este pus în contrast

cu minusul unei relații foarte distante dintre profesori și studenți, în special la cursuri”, susține Oana.

Tânara atrage atenția ca un student în România nu are la fel de multe privilegii pe care le au cei din alte țari,

privilegii esențiale pentru ca aceștia sa se dezvolte cât mai mult în timpul anilor de studiu. Este vorba de acordarea

gratuitații în cât mai multe privințe, o bursa de studiu mai mare și mai ușor de obținut sau alte metode de încurajare

a tinerilor în drumul lor academic.

„Având în vedere aceasta discrepanța, putem spune ca un student nu este susținut foarte mult de stat sau de

societate, ceea ce mi se pare un lucru daunator. Studiul în timpul unei pandemii nu este deloc unul benefic pentru

niciun student, inclusiv pentru unul la Drept. Pe lânga ruperea aproape totala de ceea ce înseamna colectivitate,

viața sociala, și caile de acces la educație devin deficitare. Cursurile  și seminarele online reprezinta o mare

provocare atât pentru studenți, cât și pentru profesori, cu toate ca tehnologia ne-a ajutat sa ne adaptam la aceste

condiții. Deși pare ca studiul individual este încurajat de ideea de a sta constant în casa, lipsurile din celelalte

aspecte ale vieții se rasfrâng și asupra concentrarii, atenției și asimilarii de informații. Eu m-am adaptat încercând

sa îmi mențin cât se poate relațiile cu oamenii, sa ies în limita restricțiilor și sa ma detașez de câte ori este nevoie

de stresul generat de facultate. Fara doar și poate, principalul dezavantaj al pandemiei este modul în care afecteaza

viața sociala a studentului, faptul ca nu mai poate participa la evenimente sociale în format fizic, ca nu mai poate

întâlni propriu-zis oameni noi, nu mai poate calatori sau merge în excursii de cunoaștere și dezvoltare. Pandemia

m-a învațat sa apreciez mult mai mult timpul pe care îl petrec cu oamenii și sa ma bucur cât mai mult de orice

activitate în plan fizic la care pot participa”, susține Oana.

 

Intra          pe LadyLawyer.ro și afla mai multe despre activitatea,     preocuparile    și   proiectele doamnelor avocat din cele mai importante     firme de pe    piața  

locala
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